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WALNY ZJAZD DELEGATÓW 
POLSKIEGO TOWARZYSTWA GEOLOGICZNEGO 

W WIELICZCE

W alny Zjazd Delegatów obradował w dniu 9 listopada 1968 r., w pod
ziemnej sali Muzeum Żup Krakowskich w Wieliczce.

Porządek dzienny był następujący:
1. Otwarcie Zjazdu, wybór przewodniczącego i sekretarzy.
2. Odczytanie protokołu z poprzedniego Walnego Zjazdu.
3. Sprawozdanie i wnioski Zarządu Głównego.
4. Sprawozdanie Głównej Komisji Rewizyjnej.
5. Dyskusja nad sprawozdaniami i wnioskami.
6. Podjęcie uchwał.
7. Wolne wnioski.

Obrady otworzył Przewodniczący Zarządu Głównego, prof. dr H. Ś w i- 
d z i ń s k i .  Zjazd uczcił chwilą milczenia pomięć zmarłych członków  
Towarzystwa. Porządek dzienny został uzupełniony sprawozdaniem Sądu 
Koleżeńskiego, po czym na przewodniczącego Zjazdu wybrano dra 
J. C z e r m i ń s k i e g o ,  a na sekretarzy: dra J. J a s i o n o w i c z a
i mgra W. M o r y c a .

Protokół z poprzedniego Walnego Zjazdu został przyjęty bez zastrze
żeń.

Sprawozdanie z działalności Zarządu Głównego i sprawozdanie finan
sowe złożył dr inż. R. U n r u g. Następnie prof. dr H. Ś w i d z i ń s k i  
przedstawił wnioski Zarządu Głównego:

Wniosek pierwszy, przedstawiony przez Zarząd Główny z inicjatywy  
Oddziału Wrocławskiego PTG, treści następującej: Wrocławski Oddział 
PTG uważa, że w sprawach naukowych powinna istnieć śmiała krytyka 
poglądów i hipotez. Jednak forma dyskusji powinna być zawsze stosowna 
do forum, na którym jest wygłaszana, i nie powinna wykraczać poza 
właściwe dla towarzystw naukowych zwyczaje. Z żalem stwierdzamy, że 
na otwarciu Ogólnopolskiego Zjazdu PTG w Zgorzelcu w  sierpniu 1967 r. 
stwierdzenia odczytane w referacie przez jednego z członków Oddziału 
Wrocławskiego wykroczyły poza ramy wymiany poglądów przyjęte na 
Zjazdach PTG.

Forma wypowiedzi i sformułowane zdania zostały zrozumiane przez 
liczne audytorium, złożone między innymi z przedstawicieli władz, gości 
zagranicznych i innych 'Uczestników Zjazdu, jako krzywdzące dla' prze
wodniczącego Komitetu Organizacyjnego Zjazdu, honorowego członka 
PTG i długoletniego przewodniczącego Oddziału Wrocławskiego PTG, 
wychowawcy i nauczyciela wrocławskich geologów prof. dra Henryka 
T e i s s e y r e ’a, członka PAN i długoletniego kierownika zespołu katedr 
geologicznych Uniwersytetu (Wrocławskiego.
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Walny Zjazd Delegatów PTG, dbając o kultywowanie dobrych tra
dycji Towarzystwa, wyraża przekonanie, że tego rodzaju formy w ystą
pień na Zjazdach PTG nie powinny się powtórzyć.

Wniosek drugi, złożony przez Zarząd Główny z inicjatyw y członka 
honorowego PTG prof. dra Stanisława K r a j e w s k i e g o ,  o wystąpie
nie do Prezydium Miejskiej Rady Narodowej w Zakopanem z propozycją 
nazwania nowych lub istniejących już ulic w Zakopanem, nazwiskami 
M. L u g e o n a  i F. R a b o  w s k i e g o  — geologów zasłużonych dla po
znania budowy geologicznej Tatr.

Sprawozdanie Głównej Komisji Rewizyjnej złożyła jej przewodni
cząca, prof. dr K. C i s z e w s k a .

Z uwagi na uzasadnioną nieobecność przewodniczącego Sądu Kole
żeńskiego PTG, prof. dra M. K a m i e ń s k i e g o  sprawozdanie Sądu 
Koleżeńskiego odczytane zostało przez sekretarza Zarządu Głównego dra 
inż. R. U n r u g a. Walny Zjazd przedyskutował następnie sprawy for
malne, jakie wynikły w związku z wniesieniem do Sądu Koleżeńskiego 
przez dr H. K r a w c z y ń s k ą - G r o c h o l s k ą  roszczeń autorskich 
w stosunku do doc. dr K. D z i e d z i c a .

Zjazd przyjął do zatwierdzającej wiadomości sprawozdanie Zarządu 
Głównego i Głównej Komisji Rewizyjnej.

Wnioski przedstawione przez Zarząd Główny zostały uchwalone; 
pierwszy — przy dwóch głosach wstrzymujących się, drugi — jedno
głośnie.

Dr K. B o j k o w s k i złożył na ręce przewodniczącego Zarządu Głów
nego podziękowanie za przyznanie mu nagrody im. Ludwika Zejsznera.

Zjazd uchwalił również wniosek o wystosowanie pisemnego podzię
kowania do Dyrekcji Kopalni Soli w Wieliczce za umożliwienie odbycia 
Zjazdu w pięknej podziemnej sali konferencyjnej Muzeum Żup Kra
kowskich.

W wolnych wnioskach doc. dr A. K l e c z k o w s k i  zaproponował 
rozważenie możliwości zorganizowania jednego z przyszłych Zjazdów 
w zachodniej części Górnego Śląska.

R. Unrug




